
 

Zápis z 23. jednání ZO Bory 22.7.2024 v 19.00 hod. 

Přítomni: Ing. Pipek Josef, Vávra Pavel, Ing. Fňukalová Charvátová Petra, Viliš Petr, Filipová 
Jitka, Vala Marian, Dostál Jan, Ing. Zmeškal Pavel, Vávra Aleš, Kotačka Ladislav 
 
Omluveni: Mgr. Zikmund P., Mgr. Jahodová E., Březka J., Ing. Dostálová L., Večeřa L. 
Neomluveni: 
Hosté:  
 
1. Zahájení zasedání: 
Pozvánka na toto jednání byla včas vyvěšena, materiály k jednání byly členům ZO zaslány v 
elektronické podobě. Jednání zahájil místostarosta obce v 19.00 hodin. 
Počet přítomných zastupitelů obce je ve chvíli zahájení 10. 
Jednání je usnášeníschopné.      
Usnesení č. 1/23 ZO: ZO vzalo na vědomí zahájení zasedání. 
 
2. Ověřovatelé zápisu: 
      Návrh místostarosty: Vávra Pavel, Filipová Jitka 
 
Hlasování:  
Pro: 10     Proti: 0      Zdržel se: 0 
Usnesení č. 2/23 ZO: ZO schválilo ověřovatele zápisu Vávru Pavla a Filipovou Jitku. 
 
3. Schválení programu jednání: 

Místostarosta: hlasujeme o schválení programu jednání: 
1. Zahájení zasedání 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu jednání 
4. Usnesení z jednání RO 
5. Výběrové řízení Lokalita pod OÚ 
6. OZV-koeficienty daně 
7. Prodej, koupě pozemků 
8. Žádosti 
9. Různé 
10. Závěr 

 
Hlasování:  
Pro: 10     Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 3/23 ZO: ZO schválilo program jednání. 
 
 
 
 



 

4. Usnesení z jednání RO 
Vala Marian přečetl usnesení z jednání RO ze dne 26.6.2024. 

      K usnesení nebyly žádné dotazy ani připomínky. 
 
Usnesení č. 4/23 ZO: ZO vzalo na vědomí usnesení z jednání RO ze dne 26.6.2024. 
 
5. Výběrové řízení Lokalita pod OÚ 

Místostarosta: minulé pondělí proběhlo otevírání obálek s nabídkami na vybudování 
inženýrských sítí v lokalitě pod OÚ. Výběrové řízení dopadlo nad všechna očekávání, 
konečná cena je 46 % rozpočtované ceny. Rozpočtovaná cena byla 12,2 milionů bez DPH. 
O zakázku byl velký zájem, přihlásilo se 10 zájemců. Vítězná firma je 1.Žďárská plynařská 
a vodařská, a.s., která nabídla cenu 5.634.474,75 Kč bez DPH. 

Kotačka L.: a záruka se řešila? 
Ing. Pipek J.: ano, firma nabízí záruku 120 měsíců a má nejlepší cenu. 
Kotačka L.: tak asi není o čem diskutovat, vítěze vybrala komise a vybrala dobře. 
 
Hlasování:  
Pro:  10    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 5/23 ZO: ZO schválilo vítěze dodavatele stavby inženýrských sítí v lokalitě  
                                   pod OÚ-1. Žďárská plynařská a vodařská, a.s. za cenu 5.634.474,75 Kč  
                                   bez DPH. 
 
6. OZV-koeficient daně 

Dvořáková L.: obecně závaznou vyhláškou obce ovlivňují výši výnosu daně z nemovitých 
věcí na svém území. Obec je 100 % příjemcem této daně. Nyní máme nastavený koeficient 
1,4. Změnou zákona o dani nemovitých věcí by nám tento koeficient klesl na 1 %. Zákon 
dává možnost zvýšit koeficient až na 5 %, obec navyšuje na 1,5 %, proto se musí zrušit 
stará vyhláška a vydat nová, aby mohla platit od 1.1.2025.  

Ing. Pipek J.: hlasujeme o schválení Obecně závazné vyhlášky obce o stanovení koeficientu 
daně. 
 
Hlasování:  
Pro:  10    Proti: 0    Zdržel se: 0 
Usnesení č. 6/23 ZO: ZO schválilo Obecně závaznou vyhlášku obce Bory o stanovení místního 
                                   koeficientu pro obec. 
 
 
7. Prodej, koupě pozemků 
Místostarosta: o této směně pozemků mezi obcí a xxx jsme již několikrát diskutovali, záměr 
byl zveřejněn od 15.3.2024 do 2.4.2024. Jedná se o směnu dle GP č. 430-144/2024 p. č. 96/12 
o výměře 2667 m2 za p. č. 95 o výměře 2496 m2.  
 
 
 



 

Hlasování:  
Pro:  9    Proti: 0   Zdržel se: Filipová J. 
Usnesení č. 7/23 ZO: ZO schválilo směnu pozemků p. č. 96/12 o výměře 2667 m2, druh 
                                    pozemku orná půda (dle GP č. 430-144/2024), k. ú Dolní Bory za p. č.  
                                    95 o výměře 2496 m2, druh pozemku orná půda, k. ú Dolní Bory. 
 
 
8. Žádosti 
Místostarosta: přišla žádost společnosti GET s.r.o., která má zřejmě zájem o obnovu těžby 
nerostů v DB. Chtějí vyhledávat ložiska nerostů po dobu 5 let. 
 
Viliš P.: takže druhý lom?  
Místostarosta: navrhuji to důkladněji projednat na příštím ZO.  Řádně si jejich žádost pročíst a 
vydáme stanovisko, 5. září bude jednání, můžete přijít a vyjádřit se. 
Dvořáková L.: taky jde o to, co vše obec může a zmůže. Jaké má možnosti omezení, zákazu a 
podobně. 
Ing. Fňukalová P.: a co doprava? Horní Bory jsou dopravou z lomu zahlceny a teď ještě Dolní 
Bory? 
Kotačka L.: na soukromé pozemky je jejich majitelé nepustí. Souhlasím s tím, že to odložíme 
na další jednání. 
Vávra A.: jsou tam pozemky Podstatkých a státu, když jim to povolí oni, tak s tím moc 
soukromníci nic nenadělají. Budou mít těžbu v blízkosti svých pozemků. 
Místostarosta: doprava bude určitě jedním z témat k řešení.  
 
 
9. Různé 
Místostarosta: v srpnu končí funkční období stávající školské rady. Za zřizovatele vykonávají 
funkci v současné době Jana Kujalová a Jan Dostál. Takže bychom měli zvolit nové členy, 
navrhuji opět Jana Dostála a nově Ivu Valovou. 
Viliš P.: to nemusí být někdo ze zastupitelstva, to muže být i někdo jiný. Jak často schůzky rady 
probíhají? 
Dostál J.: tak 2x do roka.  
Místostarosta: nový ředitel chce někoho, kdo o tuto funkci bude mít zájem a nebude ji 
vykonávat pouze, že se dostaví, vyslechne si informace, případně je podepíše. Chce do jednání 
vnést diskusi. Navrhuji opět Jana Dostála a Ivu Valovou. 
 
Hlasování:  
Pro: 10     Proti: 0   Zdržel se: 0 
Usnesení č. 9/23 ZO: ZO jmenovalo členy školské rady do funkčního období 2024-2027 za 
                                    zřizovatele Dostála Jana a Valovou Ivu. 
 
 
 
 



 

10. Závěr 
Místostarosta ukončil jednání ZO ve 20.00 hodin 
 
Zapsala: Libuše Dvořáková 
 
 
Ověřovatelé zápisu:  
 
Vávra Pavel   ________________________________ 
 
 
Filipová Jitka   ________________________________  
 
 
Místostarosta obce – Ing. Josef Pipek     ______________________________ 
 
 
Starostka obce – Ing. Lucie Dostálová    ______________________________ 
 
 


